

Title (en)

Process and preparation of peroxydisulfuric and peroxymonosulfuric acids.

Title (de)

Verfahren und Herstellung von Peroxodischwefelsäure und Peroxomonoschwefelsäure.

Title (fr)

Procédé et préparation des acides peroxodisulfurique et peroxymonosulfurique.

Publication

EP 0639659 A1 19950222 (DE)

Application

EP 94111822 A 19940729

Priority

DE 4326540 A 19930807

Abstract (en)

Process for the preparation of peroxyosulphuric acids from aqueous sulphuric acids in an electrolytic cell which is divided into two by a cationic exchanger membrane, by oxidation of the aqueous sulphuric acid on a smooth platinum anode in the presence of thiocyanates and/or rhodanic acid (thiocyanic acid, hydrogen thiocyanate) and/or dirhodan (cyanogen disulphide) and thioamides and/or thioaldehydes and/or thiocarboxylic acids and/or thiocarboxylic acid esters and/or thioalkanols and/or thioketals and/or dithioccompounds and/or nitrogen-containing heteroaromatic compounds, the peroxyosulphuric acids being obtained with high current yields.

Abstract (de)

Verfahren zur Herstellung von Peroxoschwefelsäuren aus wäßrigen Schwefelsäuren in einer durch eine Kationenaustauschermembran zweigeteilten Elektrolysezelle durch Oxidation der wäßrigen Schwefelsäure an einer glatten Platinanode in Gegenwart von Thiocyanaten und/oder Rhodanwasserstoffsäure und/oder Dirhodan und Thioamiden und/ oder Thioaldehyden und/oder Thiocarbonsäuren und/oder Thiocarbonsäureestern und/oder Thioalkanolen und/oder Thioketalen und/oder Dithioverbindungen und/ oder stickstoffhaltigen Heteroaromaten, wobei man die Peroxoschwefelsäuren mit hohen Stromausbeuten erhält.

IPC 1-7

C25B 1/28

IPC 8 full level

C25B 1/28 (2006.01)

CPC (source: EP)

C25B 1/28 (2013.01); **C25B 1/29** (2021.01)

Citation (search report)

- [X] DD 150226 A1 19810819 - MATSCHINER HERMANN, et al
- [A] GB 2030178 A 19800402 - AIR LIQUIDE
- [A] DE 205068 C 19081214
- [A] DD 151186 A1 19811008 - MATSCHINER HERMANN, et al

Cited by

DE19624024A1; DE19954299A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0639659 A1 19950222; DE 4326540 A1 19950209

DOCDB simple family (application)

EP 94111822 A 19940729; DE 4326540 A 19930807